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Drs. Joseph Simo, socioloog, linguist en opvoed¬ 
kundig adviseur, kritiseerde in het begin van de 
middag de houding van onderwijzers die hij hier op 
deAntillen aan het werk had gezien en demon¬ 
streerde aan het eind van de middag wat voor einde¬ 
loze mogelijkheden er nog bestaan op het gebied 
van leermiddelen. 

Toen David Mackay, een van de medewerkers 
van het Pedagogisch-Didactisch Bureau afd. Bo¬ 
venwinden aldaar zoveel zittenblijvers zag, 
dacht hij: ”1 did not know that education was a 
process of keeping seats hot ...” Is onderwijs 
door de vele zittenblijvers op onze scholen dan 
toch niet geworden tot het warm houden van 
schoolbankjes totdat zij te heet worden en een 
drop-out volgt? Wat is de rol van het bovenge¬ 
noemde P.D.B. bij het zoeken naar oplossingen 
voor dit probleem? Taalprojecten? Nieuw leer¬ 
materiaal? Of ligt het aan de houding van de 
leerkracht? Om over dit soort vragen van ge¬ 
dachten te wisselen organiseerde de sectie Ba¬ 
sisonderwijs van de VLA in samenwerking met 
het Departement van Onderwijs op 31 jan. j.1. in 
Kas di Kultura de jaarlijkse onderwijsdag. 

belangwekkende 
gebeurtenis 

deze maand: 
Mensen met jarenlange praktijkervaring 
voor de klas gaan weer terug naar de 
schoolbanken. Zonder de VLA was de 
nieuwehoofdaktecursusnietvan de grond 
gekomen, pag.8e.v. 
• 
Aruba krijgt een P.D.B. Een minister wil 
zichzelf overbodig maken en stelt daarbij 
prijs op medewerking van de VLA. De 
aap uit de mouw. Bestuursmededelingen, 
pag.6en7. 
• 
Kent u drs. Simo? Nee? Dan mag u van 
geluk spreken. Want de houding die deze 
linguist, socioloog en opvoedkundig advi¬ 
seur uit Barcelona gedurende zijn verblijf 
van 13 maanden hier op de Antillen bij 
sommige leerkrachten zag, was om te hui¬ 
len. Ze praten alleen maar over geld, ze 
hadden beter in de handel kunnen gaan. 
Sommigen komen hier alleen maar om 
een lange vakantie te hebben en een paar 
babies te krijgen. G. J. Kolmus doet ver¬ 
slag van een stampvolle onderwijsdag, 
pag.le.v. 
• 
Willem Aalbers, onderwijzer aan de Don 
Boscoschool reageerde met een open brief 
aan drs. Simo. Is ’ie nou helemaal, pag. 5. 
• 
Mensen die niet opgewassen zijn tegen 
een bepaalde situatie krabben bijv. op 
hun hoofd. Een pelikaan doet net zoiets 
als hij niets gevangen heeft. Hotel Shera- 
ton watert af in de salinja’s; daar worden 
dikwijls zeldzame waarnemingen gedaan. 
Vogelsvan Aruba.KeesHey, pag. 12. 
• 
Schoolsoftballtoernooi, fotoverslag van 
F. Kunst, pag. 14. 
• 
"Wachten op Godot,” fotoreportage van 
een geslaagde opvoering, pag. 16. 

De redactie vergadert op 15 februari. 
Kopij voor maart inleveren t| m27 feb. 

BIJ DE VOORPLAAT 

Tijdens de onderwijsdag van de basissectie 
van de- V.L.A. op 31 januari j.1., werd er 
een tentoonstelling gehouden van zelfge¬ 
maakte leermiddelen. Deze leermiddelen 
werden door collega's op Sint Maarten 
gemaakt en gebruikt o.l.v. de heren 
Mackay en Simo, leden van het P.D.B. 
aldaar. De Arubaanse collega's waren vol 
bewondering. 
Inzet: drs. J. Simo. (foto: R. de Graaff) 
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wat doet het p.d.b.? 

”Het P.D.B. doet niets” of ”ze praten al ja¬ 
renlang en ik wil ze niet op mijn dak” zijn 
uitspraken die je in de onderwijswereld wel- 
eens tegenkomt. De heer N. Coffie, belast 
met de leiding van het pedagogisch-didak- 
tisch bureau waaraan inmiddels een nieuwe 
psycholoog en orthopedagoge verbonden 
zijn, sprak in zijn inleiding over een commu¬ 
nicatiestoornis. De ouders en leerkrachten 
van de kinderen aan de ene kant en de mede¬ 
werkers van het p.d.b. aan de andere kant 
kénnen elkaar niet! De invoering van het pa- 
piamentu op de basisschool wordt door zeer 
vele ouders nog steeds gezien als een door 
de duivel ingegeven gedachte. ”Ze zijn bang 
voor hun eigen taal,” zei Coffie. 
Er zullen regelmatig voorlichtingsprogram¬ 
ma’s voor ouders gehouden moeten worden. 
Maar ook de informatie die gericht is aan de 
leerkrachten levert weinig resultaat op. In¬ 
formatiebladen worden niet gelezen, bij 
werkgroepen komt men alleen op de eerste 
vergadering, het bureau wordt autoritair en 
”van boven af werkend” gezien, terwijl de 
leerkrachten niet graag reacties over hun 
onderwijservaringen insturen. 
Het p.d.b. heeft dan ook bij haar planning 
rekening te houden met dit soort problemen 
en zal trachten de samenwerking met 
ouders en leerkrachten te verbeteren. Zo’n 
onderwijsdag als deze geeft dan ook de ge¬ 
legenheid de mensen over de huidige werk¬ 
zaamheden van het bureau te informeren. 
Het in 1969 opgerichte p.d.b. had toen tot 
doel de plannen van "Leerplan en Leidraad” 
uit te voeren. De belangrijkste zaken waren 
daarbij het gebruik van de moedertaal in de 
eerste en tweede klas van de basisschool 
(Engels en Papiamentu dus) en het T.E.D.- 
programma (Taal-Ervaring-Denken) voor de 
kleuterschool. Het gaat om een schoolvoor- 
bereidingsprogramma waarbij aan de orde 
komen: taalprojecten (onderwerpen die het 
kind interesseert), technieken van voorbe¬ 
reidend rekenen, een cursus Nederlands. 
Vier kleuterleidsters zij ter oriëntatie op ge¬ 
bied van ”de taal van het kind” naar Neder¬ 

land gestuurd, waarna met een Amerikaans 
programma op vier proefscholen geëxperi¬ 
menteerd kon worden. Ook werd gewerkt 
met een programma voor 5-jarige kinderen, 
die inmiddels als leerlingen van de eerste 
klas aan papiamentu als voertaal toe zijn. 
Dit gebeurde allemaal niet en men vroeg 
zich af of het experiment mislukt was. 
Naast de reeds genoemde communicatie¬ 
stoornissen waren er volgens de heer Coffie 
nog andere tekortkomingen n.1. bij de opzet: 
a. men vergiste zich in de beschikbare man¬ 
kracht, b. tijdplanning verkeerd, er was 
geen ruimte voor bijsturen. Wat betreft het 
moedertaalproject op de Bovenwinden kan 
men nog steeds beschikken over twee men¬ 
sen met ervaring, die in deze kleinere ge¬ 
meenschap werkzaam zijn. 
De heren Mackay en Simo introduceren het 
Engels in alle eerste klassen en begonnen 
met bijscholing (language and educational 
course) waarnaast een 3-jarige opleiding 
voor kleuterleidsters en leerkrachten eerste 
en tweede klas van het basisonderwijs in het 
Engels. In 1976 zullen de eerste examens 
worden afgenomen. 

toekomstplannen van het p.d.b. 

in discussie 

Samenvattend komen de toekomstplannen 
van het p.d.b. op het volgende neer: Meer 
samenwerking met leerkrachten en ouders. 
Introductie van de programma’s op alle 
kleuterscholen. Dit jaar nog zal introductie 
van papiamentu plaats vinden in de eerste 3 
klassen (volgens de heer Coffie is het in geen 
15 jaar haalbaar het hele onderwijs in het 
papiamentu te geven). Meer mensen vrijma¬ 
ken, uitbreiding van proefklassen, meer stu¬ 
diecommissies (lezen, rekenen e.d.). Het zoe¬ 
ken van een geschikte methode om het Ne¬ 
derlands aan het kind te leren. Mogelijk zal 
er worden samengewerkt met Suriname, 
vooral in verband met taalmethodes. Deze 
plannen vormen uiteraard veel stof voor 
vragen en discussie. 
Kort samengevat komt het op het volgende 
neer. De heer Coffie benadrukte nog eens 

dat het voertaalprobleem, zoals dat ook aan 
de orde is gekomen in N. Prins: ”Kabes 
DuruV' momenteel het grootste vraagstuk 
is. Dat betekent niet dat er geen andere pro¬ 
blemen zijn. ’wel kan het werken ”op eigen 
houtje” tot mislukkingen leiden, dus dat 
moet worden voorkomen. 
Verder vindt de heer Coffie het jammer, dat 
er kleuterscholen zijn die geen enkele aan¬ 
dacht besteden aan het Nederlands. Taalac- 
tiveringsprogramma’s zijn een grote nood¬ 
zaak. Ook moet men niet ongerust zijn over 
de z.g. "experimenteerkleuters.” Deze kin¬ 
deren zijn zeker nooit slechter dan andere 
kleuters, ze zijn zelfs vlotter en drukken zich 
beter uit. "Waarom blijft Nederlands nog 
steeds gehandhaafd, vooral als we weten dat 
er zo weinig leerlingen verder studeren?” 
was een vraag uit de zaal. Coffie is het eens 
met de mening dat men voor verdere studie 
geen Nederlands nodig heeft, maar er zijn 
andere problemen; a. de leerkrachten zijn 
onzeker over de beheersing van hun papia¬ 
mentu, b. er zijn geen methoden, we zullep 
ze zelf moeten maken. Lessen in papiamentu 
op de pedagogische academies blijken nood¬ 
zakelijk te zijn. Inmiddels is men op de APA 
daarmee gestart en is op Curaçao de eerste 
l.o.-akte Papiamentu uitgereikt. De leescom¬ 
missie koos voor de door Maduro gewijzigde 
spelling Romer. Een belangrijk vraagstuk 
blijkt dat van de Engelstalige kinderen 
(16% ) op Aruba te zijn. Als zij zich later als 
Arubaan gaan beschouwen zullen zij papia¬ 
mentu moeten leren (wat velen reeds be¬ 
heersen) of het Bovenwindse project zou ook 
op hen van toepassing moeten zijn. ”Een 
minderheid zal zich altijd moeten aanpassen 
aan de meerderheid” zei de heer Coffie. 
Voor de kinderen van contractanten zal een 
"internationale school” opgericht moeten 
worden om ook in deze behoefte te voorzien. 
Uit de discussies is weer eens gebleken hoe 
complex dit vraagstuk is. 

teachers are human after all... 
In de Bovenwindse proefklassen worden 
kinderen in hun moedertaal (Engels) onder¬ 
wezen, terwijl gewerkt wordt met een 

2 



nieuwe aanpak van onderwijzen en leren. 
David Mackay, medewerker p.d.b. bij deze 
Bovenwindse projectklassen, ontdekte dat 
ook op St. Maarten, Saba en St. Eustatius 
nog geen kwart van wat de kinderen werke¬ 
lijk kunnen op school tot uiting komt. ”Veel 
kinderen op de kleuterschool worden onder¬ 
schat, ze kunnen méér, ook lezen en schrij¬ 
ven, ” aldus Mackay. De indeling in kleuter¬ 
en schoolkindperiode en de daarbij horende 
scholenindeling zoals wij die kennen, 
spreekt deze Engelsman niet aan. Ook 
weten wij veel te weinig van de achtergron¬ 
den van de kinderen, want wat zij tenslotte 
op school moeten leren, moet uitgaan van 
datgene wat ze al geleerd hebben. In de ”pilot 
classes” van St. Maarten staat bij de ontwik¬ 
keling van het leerplan het kind centraal. 
Dit vereist een totaal andere houding van de 
leerkracht. Niet de ouderwetse "talk and 
chalk "-methode waarbij de leerkracht auto¬ 
ritair aan het woord is met het krijtje in de 
hand en de kinderen maar zwijgen. 
”Je ziet de kinderen soms zonder zelfver¬ 
trouwen de klas binnenkomen.” "Geef hen 
ervaringen als jonge studentjes waardoor zij 
meer gevoelens van eigenwaarde krijgen,” 
vindt Mackay. Zij voelen hun falen teveel, 
vooral als ze nog niet aan bepaalde activitei¬ 
ten toe zijn en de leerkracht in hun nabijzijn 
zegt: "They are stupid ...” Het leerplan 
moet van de behoeften van het kind uitgaan, 
rekening houden met zijn eigen tempo en 
wijze van leren. Rekening houden met het 
milieu van het kind wil zeggen nagaan wat 
de kinderen reeds weten voordat zij op 
school komen, welke kenmerken hun sociale 
gedragingen vertonen, of ze hun gevoelens 
kunnen uitdrukken. Is er sprake geweest 
van enige estetische en lichamelijke opvoe¬ 
ding thuis? David Mackay wijst nog eens op 
de grote waarde van een goed contact 
tussen leerkrachten en ouders. Helaas 
komen nog teveel ouders naar school alleen 
als er iets loos is. In de Londense volkswij¬ 
ken hoorde Mackay na een geslaagd contact 
met ouders hen tegen elkaar zeggen: 
’Teachers are human after all. . .” 

discussie: "dutch is seen as salvation" 

De drie pilot classes waarmee gewerkt 
wordt tellen de volgende aantallen kinde¬ 
ren: In St. Maarten 37 leerlingen, op Saba 28 
leerlingen (Mackay beveelt dit aantal aan) 
en in St. Eustatius 42 leerlingen. 
Het voertaalprobleem geeft veel onzeker¬ 
heid. ”Wat willen de mensen later?” "Willen 
ze tweetalig zijn?” Veel ouders geloven dat 
je alleen met Nederlands verder kunt ko¬ 
men. ”Dutch is seen as salvation ...” vindt 
Mackay. Men zal er naar moeten streven het 
Caribisch gebied als een eenheid te zien en 
trachten te komen tot samenwerking. 

why are they teachers at all... 

De Nederlands—Antilliaanse eilanden beho¬ 
ren tot de Caribische regio die voor vele uit¬ 
gezonden leerkrachten volslagen onbekend 
was, totdat zij hier kwamen leven en wer¬ 
ken. 
Het onderwijs op deze eilanden is noodzake¬ 
lijk aan verandering toe, omdat het niet 
werkt. Dit constateerde Joseph Simo, ook 
één van de P.D.B.-medewerkers op de Bo¬ 
venwinden. De zwakste punten van het 
systeem zijn: a. de vreemde voertaal waarin 
de kinderen worden onderwezen, b. een 
leerplan dat ver achterloopt op de moderne 
pedagogische inzichten (het is 19e eeuws). 
Enkele opmerkingen van Simo m.b.t. tot de 
voertaal: Het is een basisprincipe van het 

onderwijs het kind in zijn moedertaal te on¬ 
derwijzen. 
De taal van het onderwijs is de taal van een 
handjevol vreemdelingen en niet die van het 
dagelijks leven. Naast Engels kent men 
Spaanse invloeden van Puerto Rico. Volgens 
Simo is de situatie van deze Windward is- 
lands te vergelijken met wat in ”Kabes Du¬ 
ro?” staat over de ABC-eilanden. Al met al 
zijn de kinderen in feite vreemdelingen in de 
school van hun eigen land. 
En in hoeverre loopt het leerplan achter? 
Moderne inzichten wijzen reeds lang op de 
grote behoefte van het kind om te experi¬ 
menteren, de noodzaak het kind daarmee di¬ 
recte ervaring te geven om zijn creativiteit 
en eigen taal te ontwikkelen. 
Op de Bovenwindse scholen is lezen nog 
steeds het samen opzeggen van zinnetjes die 
niet begrepen worden (als kerklatijn), 
schrijven is het zonder enige inhoud en fan¬ 
tasie eindeloos herhalen van letters en woor¬ 
den; rekenen leidt niet tot getalbegrip en 

OF KEEPING SEATS HOT .. 

wordt op geen enkele wijze gerelateerd aan 
de levenspraktijk. 
Voor de goedwillende leerkrachten wordt 
het onderwijs tot een zinloze bezigheid, wat 
ze ook proberen te doen. Aan de andere kant 
heeft de heer Simo op de Bovenwinden een 
aantal houdingen bij leerkrachten ontdekt 
die zelfs schadelijk zijn voor de ontwikkeling 
van deze ”Windward children. ” Maar ja, hoe 
worden ze geselecteerd? 
Simo: 'The criteria on which they are select- 
ed are exclusively based on economics. ” Bij¬ 
voorbeeld: bij voorkeur moeten man en 
vrouw bij het onderwijs werkzaam zijn, 
want dan is er maar één huis nodig. Aan de 
andere kant krijgen ze geen "special train¬ 
ing” voordat ze naar deze eilanden komen en 
dat, terwijl zij dat heel hard nodig hebben. 
Het kost de overheid maar geld, ze hadden 
beter thuis kunnen blijven, vindt Joseph 
Simo. Zij willen vreemdelingen blijven en 
tonen geen interesse in de gemeenschap, 
terwijl de school niet is los te denken van de¬ 
ze gemeenschap. Ook kennen zij de cultuur 
en waarden van het volk dat zij onderwijzen 

niet eens, zij spreken soms niet eens de taal 
en zien deze eilanden als copieën van Neder¬ 
landse gemeenschappen. Simo vindt dit 
soort mensen vermoedelijk eigenwijs, want: 
”If courses are offered to them to improve 
their poor knowledge, they will not even 
consider it for they feel that they ”know 
everything” and that ”one can’t do very 
much with these children ...” Zij doen wat 
de wet van hen vraagt: leren lezen, schrij¬ 
ven en rekenen en verder wachten op de dag 
van de terugkeer. En als ze dan nog op tijd 
kwamen, maar nee: ”A11 their attitudes 
show a lack of care: they arrivé at school late 
(and, of course at 1.01 in the afternoon they 
are already gone), after the end of recess 
they continue chatting.” Verder zorgen zij 
niet goed voor de kinderen, bereiden hun 
werk niet goed voor en vaak bereiden zij he¬ 
lemaal niets voor. 
Dit soort mensen zoeken elkaar blijkbaar op 
want volgens Simo gaan zij niet eens met de 
bewoners van het eiland zelf om. Dat zal dan 

ook wel de reden zijn dat ze de achtergron¬ 
den van de kinderen niet kennen. Ze zijn 
zelfs openlijk onsympathiek tegenover deze 
kinderen en spreken over deze jonge Antil- 
lianen als over "domme kinderen.” Maar we¬ 
ten zij dan niet dat juist zij verantwoordelijk 
zijn voor het falen van deze kinderen? Why 
are they teachers at all . . .?” vraagt Simo 
zich af. 
De motieven die geleid hebben tot het 
komen naar de Antillen hebben allesbehalve 
met onderwijs te maken. Meestal is het voor 
een jong stel een lange vakantie met één of 
meer babies. Soms is het voor de man een 
gelegenheid de dienstplicht te ontwijken. 
Hoe dan ook: beach, feestjes en reisjes trek¬ 
ken ook dit soort mensen aan. Na zo’n peri¬ 
ode gaan ze ook ”back to civilisation.” 
Helaas bevinden zich onder deze mensen ook 
Antillianen die vreemdeling op eigen bodem 
zijn en ook over "teruggaan” naar Neder¬ 
land denken, het land waar véél meer te 
doen valt. . . (nou hoort u dat ook eens van 
een ander, denk ik hierbij, g.j.k.). Gelukkig 
voegt Joseph Simo er wel aan toe dat deze 

MR. DAVID MACKAY: 
„I DID NOT KNOW THAT EDUCATION WAS A PROCESS 
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negatieve attitudes niet op alle leerkrachten 
slaan. 
”Ik zie bepaalde gezichten voor mij wanneer 
ik dit zeg ...” Sommigen van ons kunnen 
dan ook gerust zijn. Inspecteur Peterson 
wist trouwens in de wandelgangen te ver¬ 
tellen dat ook hij dergelijke mensen weet 
aan te wijzen, gelukkig niet al te veel. Maar 
hoe staat het met ons Benedenwinders? 
Why are we teachers at all...? 

workshop en show 

De theoreen van David Mackay en Joseph 
Simo werden aan de hand van concrete voor¬ 
beelden steeds duidelijker. Een serie slides 
van de pilot classes werd getoond, waarbij je 
kinderen bezig zag met de "sentence mak- 
ing”-methode. Zelf woorden en zinnetjes ma¬ 
ken in eigen tempo. 
Voorts gaven Simo en Mackay een uitge¬ 
breide uitleg bij de tentoonstelling van 
zelfgemaakt leermateriaal uit de teachers 
workshops op St. Maarten. In Engels met 

De heer David Mackay legt de werking van een 
leermiddel uit. 

Grote belangstelling bestond er voor de demonstratie van de 
tientallen zelfgemaakte leermiddelen op Sint Maarten. 

duidelijk Spaans accent vertelde Simo bij 
zijn inleiding dat de eigen ervaringen en om¬ 
geving van het kind uitgangspunt is en dat 
stimulering van de creativiteit van de leer¬ 
ling voortdurend de aandacht heeft in deze 
werkwijze. Niet die landschappen, torens en 
levensstijlen van andere landen in de boek¬ 
jes, maar een muur vol zelf gemaakt mate¬ 
riaal uit eigen omgeving. 
Een belangrijk aspect hierbij is het gebruik 
van waardeloos materiaal variërend van 
lege sigarettendoosjes via kurken, schelpen 
tot kartonnen dozen in allerlei kleuren. 
Het materiaal wordt gebruikt binnen een 
aantal onderdelen van het leerplan: vertel¬ 
len en taalontwikkeling, wiskunde, inleiding 
in de wetenschappen, kunst, "model mak- 
ing,” muziek. 
Aldus kunnen modellen van huizen worden 
gemaakt met behulp van schoenendozen en 
met allerlei soorten materiaal straten, bo¬ 
men, dieren, auto’s. Hele experimenten wor¬ 
den uitgevoerd (zeewater en regenwater- 
experiment) van de door de heer Simo goed- 
geshowde produkten las je de onderwijs¬ 
principes af: eigen interesse en omgeving, 
creativiteit en inventiviteit, persoonlijkheid 
(eigen keuze van kleur, vorm, materiaal). 
Theorie en praktijk gingen hand in hand en 
dat stelde heel wat eisen aan de leerkracht. 

terugblik 

De rapportage hierboven geeft een zeer on¬ 
volledig beeld van deze geslaagde onder- 
wijsdag. Er is uiteraard nog veel meer ge¬ 
zegd en getoond. Misschien is het mogelijk 
dat één of meer deelnemers aan deze dag 
wat van zijn of haar aantekeningen uit- 

In ieder geval is het een uitstekend idee ge¬ 
weest van de organisatoren om op zo’n ma¬ 
nier de Bovenwindse eilanden wat dichter 
bij Aruba te brengen en te zien hoe daar 
naar oplossingen wordt gezocht. 
Hopelijk worden een aantal gemeenschappe¬ 
lijke problemen herkend. In de vorige num¬ 
mers van dit blad zijn zeker éénzelfde ge¬ 
dachten terug te vinden. Wat de onvrede 
over het onderwijs betreft: deze komt vol¬ 
gens een recent gehouden UNESCO-onder- 
zoek over de gehele wereld voor. In het Rap¬ 
port Faure dat tot titel draagt "Learning to 
be” wordt ook gewezen op het grote belang 
van onderwijs aan kleuters, de noodzaak het 
onderwijs eindelijk eens aan te passen aan 
de leerling, het opvoeder-zijn(houding) van 
alle leerkrachten. Onderwijs moet een 
VOLKSBEWEGING zijn aldus het rapport, 
in ieder geval niet het warm houden van 
schoolbanken. 

... de beste aankoop is de economische 
klasse-auto: 
nu met de goedkope 127 
twee-deurs saloon 
drie-deurs station 

tevens: de 1400 cc. 
special vier-deurs, 
in standaard of met 
automatische transmissie 

VIANA AUTO SUPPLY CO.. INC. 
San Nicolas, Tel. 5120-5121 
NATIONAL MOTORS 
Dakota, Tel. 1505-3027 
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De ar Mr. Simo, 

to drs. 
joseph simo 

The Dutch have always been peculiar and so are of course also the Dutch teachers, but 
after listening and reading your speech, I would rather say they are horrible and 
disgusting. 
I have the honour to be one of those horrible Dutch and I should like to say a few words 
about some points of your "speech”. 
The reason I do it now, is because my Dutch was up after your "speech” and when dis- 
cussing things one should not be too excited for one could get in Dutch. 
It is true that often a criterion on which one is chosen is economically. But does that imply 
that one should be a bad teacher and moreover are wé to be blamed for that? 
It is true that we did not get a special training. But would not that be a fine task for a 
P.D.B.?So perhaps it would be possible to avoid many disappointments for chüdren, 
teachers and of course the staff of a P.D.B. Perhaps you will consider this as a Dutch com¬ 
fort, but again are we to be blamed for that? 
We are foreigners, but it is a great mistake to say that we would not be concerned at all 
about local society. 
But when asking or saying something about local society we hear: "You are a foreigner,” or 
even we get the odium of being neo-colonialistic. 
So, why gét in Dutch because one is Dutch? 
I admit that my knowledge of the culture is poor, however I am looking forward to en- 

Is it to be found in big cars with airco out of the USA? 
Is it to be found on tele vision looking at Dark Shadows? 
Is it to be found in the movies looking at Kung Fu? 
Is it be found in looking at car-races on the Boulevard at 2 o'dock Saturday night? 
Is it to be found on channel 90 listening all day to the same "soul-less entertaining” English 

Is it to be found in reading De Beurs, an Antillian paper, which for lack of better copies full 
pages trom the worst Dutch paper? 
Or is it to be found in the caves where the Indians sometimes used to live, but where you 
can not enter, because they have been destroyed by which culture — barbarian? 
Or is it to be found in those cunucu-houses where you can not get without breaking a leg on 
account of car-wrecks there thrown by whom? 
Or isittobe found in the San Nicolas water-tower, where a Dutch archaeologist with very 
limited means tries to save things of Arubian history, though it seems that the Arubian 
government is not concerned at all...? 
I do not want to sneer at the culture of Aruba, but are the above mentioned items not facts, 
or do they only exist in my Dutch-spectacled aberrationate mind? 
About speaking Papiamentu, I had a few lessons and now I admit I am to blame for that. I 
speak a very little. 
I honestly must admit that this does not simplify mixing. 
A Dutch lady-teacher came fresh from Holland at a school where the younger colleagues 
spoke Papiamentu and of course it was hér fault that she had not the opportunity to learn it. 
That simplifies mixing, doesn’t it, Mr. Simo? 
When we came to Aruba in 1972 with about 25 Dutch we were invited by the VLA one 
evening. We were informed that there would come an opportunity to learn Papiamentu. 
After having waited for four months we oursélves went to look for a master Papiamentu. 
That simplifies mixing, doesn’t it, Mr. Simo? 
For a matter of school-business at one school the same lady-teacher invited some 
colleagues to her house. One of them said it was the first time a macamba invited her into 
her house. The Dutch teacher asked: ”You did the other way round?” Silence ... 
And that simplifies mixing, doesn’t it, Mr. Simo? 
Your sodological training asks you to rely on facts. Well please show me the facts that you 
saw that those foreign teachers are unsympathetic towards their pupils. 
Icallyou out to mention at what islands you have been and especially on Aruba how many 
schools you have visited and how many times you were there and when. 
I call you out to mention how many times and where and when you have ascertained that 
those foreigners showed their lack of care. 
Let me put against your assertion a fact. 
In the schoolyear 1972-1973 the inspectors visited 100 teachers on Aruba. They reported 
among other s the following: 
The appearance of 74% was positive. Of the 26% that did not satisfy the inspectors were 
most of course Dutch? 
The organisation of the lessons was good at 56% . Of the remaining 44% were most of 
course Dutch? 
The correction was good at 77% . Of the remaining 23% were most of course Dutch? 
86% of the teachers spoke well. Their fiuency, articulation, command of the language were 
good. Of the remaining 14% were most of course, may-be perhaps all, Dutch? 

(vervolg op pagina 10) 

boekhandel 
st.augustinus 

abraham deveerstr. 12 
curaçao 

het adres voor: 
al de boeken, 
leermiddelen, 

handenarbeid- en 
handwerkmateriaal 
en schoolbenodigd- 

heden die u voor uw 
school nodig heeft 

Assurantie Service Centrum Aruba 

OOK IIW 
UERZEKERinOS 

nCERT 
4(1 Grote keuze in levensverzekeringen 

(met of zonder sparen) 
4(1 Aandelenplannen 
4(1 Ongevallen en jeugdongevallen 

4(t Ziektekosten en ziektegeld 
4(1 Ziektekosten voor huispersoneel 
4(1 Wettelijke aansprakelijkheid 

voor u en uw gezin 
4(1 Brand en/of braak, glas, storm 
4(1 Reisongevallen, reisbagage 
4(1 Kostbaarheden tegen verlies of 

beschadiging 

4(1 Transportverzekeringen 
4(1 Auto, boot, bromfiets 

Venezuela- of Europadekking auto 

VOOR ALLE 

INLICHTINGEN 

EN OFFERTES: 

tel. S7SO 

5 



geen contact in de 

contactcommissie 

Op 8 januari j.1. kwam de contact¬ 
commissie weer samen; hetgeen 
resulteerde in een reactie via Tus¬ 
senvorm 37 ”een droevige mid¬ 
dag.” Inderdaad is de VLA van 
oordeel, dat wat zich die middag 
(en niet alleen die middag) af¬ 
speelde droevig was. Volgens de 
VLA is de contactcommissie er, 
om een ontmoetingsplaats te heb¬ 
ben, waar op serieuze wijze ge¬ 
sproken wordt over hetonderwijs 
en de problemen daarmee samen¬ 
hangende en waar wegen gezocht 
en gevonden worden om de pro¬ 
blemen te doen verdwijnen. De di¬ 
verse instanties, die zitting heb¬ 
ben in deze commissie dienen 
naast elkaar te staan en niet tegen¬ 
over elkaar. Natuurlijk hebben de 
diverse leden een andere achter¬ 
banen mogelijk andere visies. Dit 
neemt echter niet weg, dat het 
mogelijk moet zijn om al same n- 
sprekendenniet ’’tegen"-spre- 
kend tot een oplossing te komen 
(n.b. let op de nuance tussen 
”tegen”-sprekenen "tegenspre¬ 
ken”). Wat de VLA moet constate¬ 
ren is, dat er als ge volg van dis¬ 
cussies eerder tegenstellingen op¬ 
geworpen worden, dan dat proble¬ 
men geëlimineerd worden. Reeds 
3 vergaderingen werd er-gedeli¬ 
bereerd over de taak van de con¬ 
tactcommissie ; idem over de co¬ 
ördinator voor het voortgezet on¬ 
derwijs, etc. Enige beweging in de 
kwesties is er nauwelijks geko¬ 
men. De VLA hoopt, dat uit deze 
moeizame start, toch tenslotte een 
werk commissie zal voortkomen. 

p.d.b. voor aruba! 

Op 14 januari j.1. had het dagelijks 
bestuur een bespreking met de 
nieuwe minister van onderwijs. 
Het ligt in de bedoeling van deze 
mimister zichzelf overbodig te ma¬ 
ken en wel in deze zin, dat er 
steeds meer bevoegdheden van 
het Land aan de Eilandgebieden 
overgedragen worden, net zo lang 
tot er niets meer voor het Land te 
doen overblijft. 
In dit verband zullen meer be¬ 
voegdheden aan de Inspectie 
Aruba toegekend worden. Boven¬ 
dien zal eindelijk een hartewens 
vervuld worden; aan de Inspectie 
Aruba zal een P.D.B. verbonden 
worden!!! De minister stelt prijs 
op de medewerking van de VLA en 
is bereid om in alle stadia van voor¬ 
bereiding van projecten, de VLA 
inspraak te verlenen. Behalve de 
lerarenopleiding kwamen ook de 
3-jarige benoemingen en de hoofd- 
aktecursus aan de orde. De minis¬ 
ter beloofde terzake zich door zijn 
departement te laten voorlichten. 

geen drie-jarige benoeming 

voor vrouwelijke 

leerkrachten 

Op 24 januari ontving de VLA een 
schrijven van de minister-presi- 
dent, de heer J. Evertz, met uit¬ 
spraken betreffende de rechts¬ 
positie van de vrouwelijke leer¬ 
krachten. De ministerraad besloot 
om niet over te gaan tot de moge¬ 
lijkheid van een 3-jarige benoe¬ 
ming, maar bepaalde wel, dat op zo 

rechtspositie van de gehuwde 
ambtenares te regelen. Ook be¬ 
paalde de ministerraad, dat die ge¬ 
huwde vrouwelijke leerkrachten, 
die bij het bereiken van de pen¬ 
sioengerechtigde leeftijd, geen 
recht op pensioen hebben, een uit¬ 
kering krijgen, gelijk aan de helft 
van het pensioen. Bovendien werd 
het zwangerschapsverlof gere¬ 
geld. 

Het hoofdbestuur van de Vakbond van Leerkrachten Aruba nodigt 
hierbij alle leden uit tot het bijwonen van de Algemene Jaarvergadering 
van de Bond te houden op donderdag 28 maart 1974 in het 
Kasdi Kultura. 

AGENDA 
18.30 uur Huishoudelijke vergadering 

1. Opening 

20.30 u 

21.30 u 

3. Correspondentie 
4. Jaarverslag secretaris 
5. a. Verslag kascommissie 1973 

b. Jaarverslag penningmeester 
c. Begroting 1974 
d. Benoeming kascommissie 1974 

6. Kandidaatstelling 
7. Bestuursverkiezing 
8. Rondvraag 
9. Sluiting 

PAUZE 
"VERSIERING" 

ad punt 8 en 9 van de agenda: de heren P. E. Croes en J. M. van Dijk 
zijn statutair aftredend. De heer C. W. A. Betram wenst ontslag te 
nemen als secretaris. De heer P. E. Croes is herkiesbaar. Het bestuur 
stelt als kandidaat-penningmeester voor: A. Engelbrecht (n.o.-sektie). 
De leden kunnen tot vlak voor de verkiezing kandidaten stellen. 
Iedere kandidaatstelling moet gesteund worden door tenminste 10 
leden van de VLA. 

N.B. Indien het quorum niet gehaald wordt, roept het hoofdbestuur 
een tweede vergadering bijeen op donderdag 28 maart 1974 
in het Kas di Kultura. 
Aanvang: 18.45 uur. Op deze vergadering kunnen geldige 
besluiten genomen worden. 

Het hoofdbestuur van de VLA 

teleurstelling. . . 

kort mogelijke termijn een com¬ 
missie van deskundigen aan het 
werk moet gaan om de gehele 

De vrouwelijke leerkrachten, die 
180 dagen in dienst zijn hebben 
recht op 6 weken voor de vermoe¬ 
delijke datum van bevalling tot 6 
weken na de datum van de beval¬ 
ling. Hoewel het niet-aanvaarden 
van de 3-jarige benoeming voor de 
vrouwelijke leerkrachten (een tij¬ 
delijke, eenmalige regeling) voor 
de VLA een teleurstelling is, is de 
VLA zeer verheugd te constate¬ 
ren, dat binnen twee weken na het 
gesprek met de desbetreffende 
bewindsman, deze zijn belofte om 
deze zaak zeer spoedig te regelen, 
nakwam. 
Als vertegenwoordiger in de com 
missie wees het dagelijks bestuur 
de voorzitter van de VLA aan. 

J. M. van Dijk niet herkiesbaar 

tussenvorm 

In de maand januari werden veel 
informaties via Tussenvorm aan 
de leden verstrekt, o.a. over de 
contactcommissie (een droevige 
middag) en het g.o. (het tientje). 
Allereerst wil het hoofdbestuur 
stellen, dat Tussenvorm een in¬ 
tern communicatiemiddel is. 
Tussenvorm wordt daarom nim¬ 
mer aan niet-leden toegezonden, 
dit in tegenstelling tot Vorm. 
In Tussenvorm verschijnen me¬ 
ningen van het hoofdbestuur, ver¬ 
slagen van vergaderingen en de 
mening van het hoofdbestuur over 
deze vergaderingen, n.1. hoe het 
hoofdbestuur de besprekingen 
ervaren heeft en waarom. Het zal 
dus duidelijk zijn dat Tussenvorm 
in zekere zin subjectief is, in deze 
zin, dat hierin de visie van het 
hoofdbestuur over de gang van 
zaken naar voren komt. 
Het is uiteraard bij een grote op¬ 
laag niet te vermijden dat Tussen¬ 
vorm in handen komt, waarvoor 
het nietbestemd is, b.v. over¬ 
heidsinstanties, schoolbesturen, 
etc. Dit is niet erg, zolang de (niet- 
bevoegde) lezers het bovenstaan¬ 
de in de gaten houden. Hoewel 
hiertoe niet verplicht, is de VLA 
wel bereid om indien een instantie 
het niet eens is met het in Tussen¬ 
vorm geschrevene, dit discutabel 
te stellen. Men kan echter nooit de 
(vermoedelijke) schrijver van Tus¬ 
senvorm voor een bepaalde publi¬ 
catie verantwoordelijk stellen, 
daar Tussenvorm ontstaat naar 
aanleiding van besprekingen en 
beslissingen van het gehele hoofd¬ 
bestuur of het dagelijks bestuur. 
De VLA is voor volledige open¬ 
heid en wenst zich het recht voor 
te behouden de leden voor te lich¬ 
ten over alle zaken die de leden 
betreffen. 



jaarvergaderingen secties 

In de maand januari dienen vol¬ 
gens de statuten alle jaarvergade¬ 
ringen van de secties plaats te 
vinden. Dit betekent veel wijzi¬ 
gingen in de verschillende bestu¬ 
ren en ook in het hoofdbestuur. 
Zo verloor het hoofdbestuur zijn 
vice-voorzitter Jan Kuiper, de 
vertegenwoordigers van de basis¬ 
sectie, Betty Rasmijn en Harry 
Opiaat en Mirjam Pieters van de 
kleutersectie. Al de vertrekken- 
den uit hoofdbestuur en sectiebe- 
sturen hartelijk dank voor de on¬ 
dervonden medewerking in het af¬ 
gelopen jaar. 
Tot nu toe zijn de gekozen voor¬ 
zitters van kleuter-, basis- en 
v.w.o.-sectie bekend, t.w. Yvonne 
Duncan, Méchy Croes en Piet 
Pronk. We wensen alle sectiebe- 
sturen veel succes. 

gedeputeerde van onderwijs 

In de laatste week van januari 
werd Aruba verrast met de aan¬ 
vulling en uitbreiding van het be¬ 
stuurscollege. Als gevolg hiervan 
werd het VLA-lid, tevens hoofd 
van het Tharcisiuscollege, Guiller- 
moTrinidad, gedeputeerde van 
onderwijs. De VLA wil hem ook in 
Vorm alle succes toewensen bij de 
behartiging van deze functie. De 
VLA is bereid om alle mogelijke 
medewerking te geven en hoopt 
op een vruchtbare samenwerking. 

onderwijsdag voor de secties 

basisonderwijs 

en kleuteronderwijs 

grote belangstelling voor de 
onderwijsdag 

De onderwijsdag van deze secties 
mocht zich verheugen in een grote 
officiële belangstelling. Als gasten 
waren aanwezig: de gedeputeerde 
van onderwijs, de directeur van 
het departement van onderwijs, 
het hoofd van de inspectie Aruba, 
de voorzitter van de SKOA, de 
beide inspecteurs en een vertegen¬ 
woordiger van de afd. onderwijs¬ 
zaken. De voorzitter van de VLA 
kon helaas niet aanwezig zijn, om¬ 
dat de dienst dit niet toeliet. Inlei¬ 
dingen werden gehouden door le¬ 
den van het P.D.B., de heren Cof- 
fie, Mackay en Simo. 

tvryJtebl 

oteZtmyPn. 
verantwoording 

Op 25 januari verscheen in de 
Amigoe een artikel met als kop 
"Grote verduistering bij HWU?” 
en een redactioneel stuk met als 
kop "Verantwoording."Hierin 
werd gesteld, dat er bij de HWU 
door een bestuurslid moge lijk ver¬ 
duisteringen zouden zijn ge¬ 
pleegd, waardoor de HWU in fi¬ 
nanciële moeilijkheden is komen 
te verkeren. De redactie van de 
Amigoe zag hierin aanleiding om 
toezending van financiële jaar¬ 
overzichten van de vakbonden te 
verlangen, zodat de pers, c.q. het 
publiek over het financiële beleid 
zou kunnen oordelen. 
De VLA kan zich overigens de 
artikelen van de Amigoe ten tijde 
van de ANAAB-staking in 1972 
herinneren. Toen werden juist 
deze vakbondsleiders geprezen 
als "verantwoordelijke"leiders. 
Deze leiders zegden toen toe aan 
acties mee te zullen doen, welke 
toezegging zij later niet nakwa¬ 
men. Maar nu komt de aap uit de 
mouw. Nu zou gebleken zijn, dat 
met gelden van de leden gemani¬ 
puleerd is. In welke bond kan het 
voorkomen, dat de penningmees¬ 
ter geen cheques mag tekenen 
maar alleen de voorzitter? Indien 
er onjuiste toestanden in een bond 
voorkomen, dan dienen de leden 
zelf orde op zaken te stellen. Zij 
hebbende machtdaartoe. Wensen 
de leden echter geen orde op zaken 
te stellen, dan is dit hun eigen zaak 
en hebben wij de wens van deze 
leden te respecteren. De VLA 
wenst zich nimmer met de interne 
gang van zaken in een andere bond 
te bemoeien. 
De gang van zaken in de VLA is 
als volgt. Elk lid kan zodra hij dit 
wenst inzage krijgen in de boeken. 
De penningmeester wordt gecon¬ 
troleerd door het hoofdbestuur en 
regelmatig door de kascommissie 
op bevel van de leden. Jaarlijks 
krijgen de leden een schriftelijk 
overzicht over het gevoerde be¬ 
leid van het afgelopen jaar en de 
begroting van hetnieuwe jaar. De 
penningmeester mag niet meer 
dan 20% over een begrotingspost 
en 10% over de totale begroting 
gaan. Zodra dit het geval dreigt te 
zijn, moet hij een aanvullende be¬ 
groting bij de leden indienen. De 
leden keuren het financiële beleid 
goed of af. 
Aangezien het financiële beleid 
van een bond slechts de leden van 
die bond aangaat, zijn er voor deze 
leden genoeg waarborgen voor 
een juist beheer van de contribu- 
tiegelden. Daarom de spreuk: 
"een bond is, wat de leden er van 
maken!” 

\ 

si ta carnaval 

carnaval 
di aruba 

aruba’s 

4’ 

VICTORIA BOTTLING CO. LTD. 

San Nicolas 
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£ Voornamen 

. RESULTAAT VAN V.L.A.-ACTIE: 

hoofdakte 
cursus vuor 

derde rangers’ 
IDEALE BIJSCHOLING VOOR PRAKTIJKMENSEN 

Een deel van de kandidaten die zich op het kantoor van de V.L.A. 
inschreven voor de nieuwe hoofdaktecursus onder het goedkeurend 
oog van V.L.A.-voorzitter P. E. Croes en secretaris C. W. A. Betram. 

Wie het over de hoofdakte heeft, moet er tegenwoordig wel even bij 

vermelden wat hij bedoelt, want sinds kort kent Aruba drie verschillende 

hoofdaktecursussen, die gezamenlijk opleiden voor twee verschillende 

soorten hoofdakten: de oude, 77b en de nieuwe, 41b. Het startschot voor 

de jongste hoofdaktecursus, dat cursusleider Wim Driessen op . .., 

1974 gegeven heeft of nog zal geven (datum zelf invullen, op het moment 

dat we dit schrijven is nog niet bekend wanneer de eerste lessen zullen 

plaatsvinden), dat startschot zal voor de V.L.A. het (voorlopige) happy end 

betekenen van een actie, die ongeveer een jaar geleden werd ingezet en 

waarbij de V.L.A. nauw bëfrokken is geweest. 

'derde rangers' 

Om het verhaal wat overzichtelijker te ma¬ 
ken, moeten we eerst terug naar de tijd dat 
dé onderwijzersopleiding nog in twee fasen 
verliep. Eerst behaalde men na twee jaar stu¬ 
die de lagere akte, 77a en wie het kon opbren¬ 
gen ging nog een jaartje door voor de hoofd¬ 
akte, 77b (de oude hoofdakte). Later kwam 
daar een wijziging in en werd de lagere akte 
41a en de hoofdakte 41b (de nieuwe hoofd¬ 
akte ). Weer later kwam er weer een verande¬ 
ring: de splitsing werd opgeheven, 41a werd 
afgeschaft; wie onderwijzer(-es) wilde wor¬ 
den moest voortaan de hele opleiding volgen 
inclusief dat derde hoofdakte jaar. Zo is de 
situatie nu nog 3teeds. 
Maar inmiddels werkten er op Aruba natuur¬ 
lijk wel al een aantal leerkrachten van die 
oudere opleidingen, met alleen de lagere akte 
op zak. Zij behoorden tot de groep "derde 
rangers.” Tja, en hoegaat dat, na verloop van 
tijd kregen sommigen toch spijt die hoofd¬ 
akte niet meegepikt te hebben. Er leek 
echter niets meer aan te doen, men moest 
zich er maar bij neerleggen. 

werkgroep 
Men legde zich er echter niet bij neer. Om¬ 
streeks april 1973 vormden de lotgenoten 
binnen het kader van de VLA een werk¬ 
groep. Kort daarop werd contact opgenomen 
met de inspecteur opleidingen onderwijzers, 
de heer Casseres en werd zijn medewerking 
gevraagd voor het alsnog creëren van een 
hoofdakte-mogelijkheid voor deze derde 
rangers. Casseres was niet bepaald wild van 
het plan. 
Omdat zij voor de nieuwe hoofdakte gekozen 
hadden, zouden ze 60 dagen moeten hospi- 
teren (20 dagen bij één of meer sociale instel¬ 
lingen, 20 dagen bij het basisonderwijs en 20 
dagen bij andere takken van onderwijs) en 
dus 60 dagen uit hun werk moeten breken. 
Hoe moest dat opgevangen worden, organi¬ 
satorisch en financieel? Bovendien wilde men 
Hoofdakte 41b, en daarvoor was vooroplei¬ 
ding 41a vereist, terwijl vele derde rangers 
alleen in het bezit waren van 77a; dat ging 
niet, aldus Casseres. 
De werkgroep liet de heer Casseres weten, 
dat men voor de nieuwe hoofdakte had geko¬ 
zen om bij te blijven met de moderne ontwik¬ 
kelingen in het onderwijs. Wat het hospite- 
ren betreft, stelde men zich op het standpunt 
dat het sociaal hospiteren en de 20 dagen bij 
een andere tak van onderwijs zonder veel 
moeite buiten de normale schooluren van de 
basisschool te realiseren zouden zijn. Daar 
hoefde dus geen vrij voor gegeven te worden. 
Bleef over de 20 dagen basisschool, 

oplossingen 
Daarvoor had de werkgroep de volgende 
oplossingen bedacht: 
le. De cursisten die bij het katholiek onder¬ 
wijs werkten (en dus op zaterdag vrij zijn) 
zouden op zaterdag kunnen hospiteren bij 

JL goed ziea en e 
ÜP ei» beter» uitzien op 
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Voornamen • 
het openbaar en prot. chr. onderwijs (Öiè 'dê- 
zegen van de vrije zaterdag nog steeds niet 
kennen). De cursisten van het openbaar en 
prot. chr. onderwijs konden hun 20 hospi- 
teerdagen dan vSKBaken op de middagen.dat ■ 
zij vrij waren en het katholiek onderwijs 
door draaide. 
2a; Een; andere mogelijkheid was dat men 
ging hos'piteren op de school waar men werk- 

. te, zodat het probleem intern opgelost kon 
worden. 
3e: Watde financiële kwestie betreft zei men 
bereid te zijn vrij buiten bezwaar voor eigen 
rekening te nemen. V- 
4e: Men vroeg de inspecteur of liet nu echt 
wel nodig was dat mensen, die in veel geval¬ 
len al járen voor de klas stonden op een basis¬ 
school, nog eens 20 dagen op zo’n school moe¬ 
ten hospiteren. M.a.w.: kon daar geen ont¬ 
heffing van verleend worden? 
Watde vereiste vooropleiding betreft, stelde 
men de inspecteur voor, 77a en 41a gelijk¬ 
waardig te achten opdit punt. 

data 

Op 25 juni 1973 werd er een vergadering 
belegd over deze kwestie; de aanwezige 65 
leerkrachten spraken zich vrijwel unaniem 
uit voor een cursus "nieuwe stijl.” 
Op 27 juni ’73 had een delegatie van de werk¬ 
groep een onderhoud met de minister van on- 
derwij s en de directeur van het departement, 
waarbij de plannen werden toegelicht. 
Op 8 juli werd er een schriftelijk verzoek aan 
de minister van onderwijs verstuurd. 
Op 29 augustus ’73 werd het concept-pro- 
gramma van de nieuwe cursus naar de in¬ 
specteur verstuurd. 
Op 31 augustus ’73 werd reeds antwoord ont¬ 
vangen: de bezwaren van de inspectie bleven 
onverkort gehandhaafd; het standpunt van 
de inspectie bleef ongewijzigd; aan dit pro¬ 
gramma kon geen goedkeuring gehecht wor¬ 
den. In de brief stond wel summier aangege¬ 
ven aan welke voorwaarden de cursus moet 
voldoen. 
Op 10 september ’73 had het hoofdbestuur 
van de VLA een onderhoud met de directeur 
van het departement en de inspecteur van de 
opleidingen. De directeur zei toen, dat dis¬ 
pensatie verleend kon worden t.a.v. de 
vereiste vooropleiding. De inspecteur beloof¬ 
de alle medewerking te verlenen, mits... het 
programma van theorie en hospiteren aan 
alle voorgeschreven eisen zou voldoen. Men 
ging er hierbij van uit dat de VLA met een 
kant en klaar programma zou komen . . . On¬ 
dertussen was bekend geworden, dat het de¬ 
partement bezig was met het organiseren 
van een cursus "oude stijl.” 
Op 19 september kwamen de derde rangers 
weer bijeen en spraken zich nogmaals uit 
voor een cursus "nieuwe stijl.” De heer 
Driessen, directeur van de APA, verklaarde 
zich bereid als cursusleider op te treden. 
Op 6 november ’73 vroeg het hoofdbestuur de 
inspecteur van de opleidingen schriftelijk, 

welke vorderingen er inmiddels waren ge¬ 
maakt. Op 12 november ’73 antwoordde deze, 
dat het beslist voorbarig zou zijn in dit sta¬ 
dium op deze materie in te gaan. 

tweede hoofdaktecursus 
Op 14 november ’73 ging de cursus ”oude 
stijl” van start, geruisloos, met 10 cursisten. 
Een aantal van hen had bij de aanvang al ge¬ 
zegd over te zullen stappen, zodra men met 
de nieuwe cursus zou beginnen. En zo zijn we 
dus aangekomen bij de tweede hoofdaktecur¬ 
sus van de drie die we in de aanhef genoemd 
hebben; een hoofdaktecursus voor tien men¬ 
sen, terwijl voor een groep die zeker 3x zo 
groot was niets werd gedaan. 

misverstand 

Op de algemene ledenvergadering van 22 no¬ 
vember ’73 sprak de voorzitter als zijn me¬ 
ning uit, dat het departement formeel wel 
medewerking had toegezegd, maar dat de 
eisen die hij stelde van dien aard waren, dat 
men er met geen mogelijkheid aan kon vol¬ 
doen en er dus nooit een cursus nieuwe stijl 
zou komen, op deze manier. 
Op 14 december '73 gebeurde het wondertje. 
Wederom vond er een bespreking plaats tus¬ 
sen hoofdbestuur VLA en de betrokken in¬ 
specteur en tijdens deze vergadering noteer¬ 
de VLA-secretaris Betram de volgende uit- 
sprake n uit zij n mond: 
— dat er blijkbaar voortdurend een misver¬ 
stand bij de VLA heeft bestaan, maar dat hij 
altijd alle medewerking gegeven had aan de 
plannen van de VLA; 
— dat de cursus uiteraard doorgaat; 
— dat ook hij wilde dat de bevoegdheden van 
de derde rangers verbeterd werden; 
— dat hij niet tegen het programma van de 

dames was en niet tegen het comprimeren 
van Cuma in studieweekends; 
— dat er volgens hem mensen vrijgemaakt 
moesten worden voor het hospiteren. 
Ach je moet maar denken: december is altijd 
al een maand van surprises geweest; boven¬ 
dien werd er deze tijd een nieuw kabinet tot 
stand gebracht, 

vamos! 

Het hoofdbestuur maakte een lijst van alle 
eventuele docenten en nodigde hen uit voor 
een vergadering op 3 januari 1974 in het 
VLA-kantoor. Op deze avond werd uit de 
vergadering reeds het grootste deel van de 
docenten gerecruteerd. 
Op 9 januari ’74 riep de VLA alle kandidaat- 
cursisten bijeen in het gebouw van de APA 
en informeerde hen o.a. over het programma, 
de docenten, de keuzevakken, het hospiteren 
etc. 
Op 12 januari ’74 verscheen dan eindelijk de 
volgende advertentie in de dagbladen: 

tics modepns 



De animo was groot: 36 kandidaten meldden 
zich aan, o.a. ook enige niet-VLA-leden(!). In¬ 
middels was ook de staf van docenten ge¬ 
vormd: 
Cursusleiding: Dr. W. C. H. Driessen; 
Staf van docenten: 
Pedagogiek.: drs. E.O. Alberga: 140 uren, C. 
G. Tjon: 20 uren, dr. W. C. H. driessen: 20 
uren (historische pedagogiek); Nederlands: 
drs. A. F. Vogelzang; Cuma: dr. W. C. H. 
Driessen; Rekenen: H. C. A. Heidenrijk; Ge¬ 
schiedenis: I. S. A. J. van Kraay; Aardrijks¬ 
kunde: drs. K. Bant; Biologie: drs. C. J. Hey 
en P. J. Pieterse; Muziek: A. M. Arends- 
Croes; Tekenen: U. D. Mathew; Handvaar¬ 
digheid A: J. G. M. Strick; Handvaardigheid 
B: O. Benschop-Erasmus; Gymnastiek: L. F. 
van Putten. 
De verdeling van de keuzevakken was als 
volgt: rekenen: 8; aardrijkskunde: 3; biolo¬ 
gie: 12; geschiedenis: 13; tekenen: 11; hand¬ 
vaardigheid a: 6; handvaardigheid b: 4; licha¬ 
melijke oefening: 11; muziek: 5. 
Vrijwel alle docenten hadden hun program¬ 
ma’s gemaakt en ingeleverd bij de VLA. Die 
had het geheel weer doorgestuurd aan de in¬ 
spectie. Voor alle andere oorspronkelijke be- 

hoDfdakte 
cursus uoar 
'derde rangers' 

zwaren was nu — in principe — een oplossing 
gevonden. Zo was over het hospiteren b.v. 
bepaald, dat dat geen struikelblok mocht vor¬ 
men; desnoods zou voor ieder geval apart een 
oplossing komen, de schoolbesturen hadden 
zich daartoe bereid verklaard. Streefdatum 1 
februari 1974 kon niet gehaald worden, om¬ 
dat aan bepaalde kleine voorwaarden nog 
niet voldaan was, waardoor het ”ja”woord 
van de inspectie, de officiële toestemming, 
nog niet uitbleef. 15 februari werd de nieuwe 
streefdatum, maar op het moment dat we dit 
schrijven weten we nog niet of de cursus op 
die dag ook werkelijk van start is gegaan. De 
cursus zal 60 weken gaan duren, de vakanties 
niet meegerekend. 
Resumerend kunnen we het volgende vast- 

— de VLA heeft het kader gevormd waarbin¬ 
nen de lotgenoten-derde rangers zich organi¬ 
seerden en hun plannen nader uitwerkten; 
— de VLA heeft voortdurend bij de be voe gde 
instanties gepleit voor het creëren van een 
hoofdaktecursus voor derde rangers; 
— de VLA is met oplossingen gekomen voor 
allerlei bezwaren; 
— de VLA heeft docenten gezocht; 
— de VLA heeft advertenties geplaatst en de 
kandidaat-cursisten op haar kantoor inge¬ 
schreven; 
— de VLA heeft — via de docenten — voor 
een programma van de cursus gezorgd; 
— de VLA heeft zowel met docenten als met 
cursisten vergaderd en hen alle gewenste in¬ 
formatie verschaft; 
Kortom: zonder de VLA, zonder een krach¬ 
tige vakbond, was deze cursus nooit tot stand 
gekomen! 
Als straks de 36 kandidaten (hopelijk) ge¬ 
slaagd zullen zijn, heeft de VLA daarmee het 
belang van een deel van haar leden, maar te¬ 
gelijkertijd ook het belang van het onderwijs 
op Aruba, gediend, dat met 36 nieuwe hoofd- 
akte bezitters dan weer een beetje op een ho¬ 
ger peil is gekomen. Wederom is de noodzaak 
van een krachtige vakbond aangetoond. 

open letter... 
(vervolg van pagina 5) 

You said something about those foreignesrs 
who would not be interested in courses to im- 
prove their poor pedagogical knowledge. 
Once (in 1972) there was "onderwijsdag.” 
There were all kind of lectures. A Dutch 
teacher went to the lecture educational ap- 
pliances. After the lecture all teachers were 
very "interested.” About 15 people would 
like to start a course. On the first day ap- 
peared about 4 people (Dutch). After some 
weeksone Antillian colleague came. 
I need not saying the staff of the course was 
very disappointed about all those bloody 
Dutch teachers who preferred to go to the 
beach. Once there was also (it looks like a 
fairy-tale, but unfortunately it is nothing of 
the kind) a music course. 
Looking forward to improve his poor know¬ 
ledge of Antillian music a Dutch teacher went 
to it. There were two Dutch teachers and one 
Antillian colleague. Of course all Dutch 
teachers should be forced to go to such a 
course. The Antillian teachers know their 

music and knowing it implies one is also able 
to teach it with the right, didactic methods. 
Iaccuse you, drs. Simo: 
1) that you give an unshaded impression of 
most Dutch teachers. 
2) that with an appeal to your sociological 
knowledge youtry to pass for your unshaded 
impression as so-called sdentifically justified 
facts. 
3) that throughthis one should think that all 
Dutch teachers show those unpleasant qua 
lities. 
4) that through this the — according to your 
opinion — very few Dutch teachers who are 
good, wil] no longer be interested in school. 
5) that through this the children of those 
teachers will no longer get a good education. 
6) that you — conscious or unconscious — cul- 
tivates an anti Dutch mood which causes 
strained relations betVeen all teachers of 
Aruba. 
7) that through this the education of the 
children of Aruba will getting worse. 
May history of education \ judge of you, Drs. 
Joseph Simo. WILLEM AALBERS 

(onderwijzer aan de Don Boscoschool). 

.... alvorens wij vinden dat ze goed genoeg is 
voor onze Toyota's. Als u het zou willen doen, 
zou u uw wagen 13 jaar moeten houden. " 
geen uithoudingstest is voor onze prototypes. 

TOYOTA 

garage cordia aruba 8 
10 



Geslaagd: E. O. Alberga (sinds 1 febr. 
de Graaff voor het examen Engels M.O.- 
doctoraal examen orthopedagogiek. Voor¬ 
taan dus drs. Alberga; V. C. Perkins en J. 
de Graaf voor het examen Engels M.O.-A. 
A. Allen hartelijk gefeliciteerd. 

Benoemd: Dr. W. C. II Driessen, tot di¬ 
recteur van de APA. Pabien. 

Volgens dr. Driessen is het woord "gra- 
wata" afkomstig van het Sanskriet "grab- 
bata," hetgeen "griffel” betekent. Hope¬ 
lijk schrijft hij er binnenkort eens een ar- 

In de Beurs stond enige tijd geleden het 
volgende bericht: "Hebben met voldoe¬ 
ning geconstateerd dat twee publicaties 
gedurende het afgelopen jaar kwalitatief 
enorm vooruit zijn gegaan. We bedoelen 
"Vorm,” het orgaan van de VLA, dat als 
orgaan voor de leden uitstekend aan zijn 
doelstellingenbeantwoordheeften steeds 
weer, ook voor de buitenstaander interes¬ 
sant leesmateriaal bood. Ook de uiterlijke 
verzorging getuigde steeds van smaak en 
deskundigheid." Bedankt, bedankt. Trou¬ 
wens, de Beursis ook wel een goede krant. 
(Het andere blad dat een complimentje 
kreeg was Amistad). 

Volgens de Amigoe van 31 januari 74 
heeft de regering zich thans duidelijk uit¬ 
gesproken voor invoering van het Papia¬ 
mento op kleuter- en basisscholen. Het 
heeft er natuurlijk niets mee te maken, 
maar het is wel een feit dat Vorm, vanaf 
het eerste nummer dat de huidige redac¬ 
tie uitbracht, hiervoor steeds gepleit 
heeft. 

Vanaf maart t| m juni 73 woedde op Aru¬ 
ba de Slag om de Hoofdluis tussen VLA en 
Gezondheidsdienst over de vraag of al 
dan niet d.d.t. gebruikt moest worden bij 
de verdelging van deze parasiet. In Time 
van jan. 74 stond een berichtje over een 
hoofdluis-explosie onder de 19.000 school¬ 
kinderen van Anderson, Indiana. Hoe 
werd het daar aangepakt? Dr. Raymond 
Vanderhook, directeur van de afd. be¬ 
smettelijke ziekten van Indiana gaf de 
volgende voorschriften: Stop je hoofd in 
water van 128-130 Fahrenheit. Dit doodt 
zowel de eitjes als de luizen in 3 minuten.. 
Of gebruik een haardroger zodanig, dat 
de hitte sterk genoeg is om gedurende 5 
minuten de hoofdhuid te prikkelen. Wie 
geen van beide methoden wenste toe “te 
passen, kon Kwellshampoo gebruiken. 

Graag hadden wij ook met een kandidaat 
meegedaan aan de Missverkiezing. Maar 
welke naam moesten wij haar geven? 
Miss Vorm? Dat kon toch niet! Miss Vla 
dan? Ook weinig elegant. Toen hebben we 
het plan maar opgegeven. 

Wij vertrouwen erop dat iedere catoochi- 
verkoper de opbrengst van zijn loten, ie¬ 
dere smokkelaar de winst op zijn contra¬ 
bande en iedere corrupte ambtenaar zijn 
ontvangen steekpenningen aan de belas¬ 
ting heeft opgegeven, zoals werd voorge¬ 
schreven op de bijlage bij het aangiftebil¬ 
jet voor de inkomstenbelasting van dit 

voorstel t.a.v. 

vla. 
bibliotheek 

(informatiecentrum) 
Al sinds enkele járen bestaaner binnen de bond vage plannen om te komen tot een soort informa¬ 
tiecentrum t. b.v. haarledenen daardoor het onderwijs en de Arubaanse samenleving in het alge¬ 
meen. Dit streven kan gezien worden als één middel om te komen tot he\doel, zoals vervat in de 
VLA-statuten art. 3, lid 1, 2 en 3. Voor het nut van een dergelijk informatiecentrum behoeft, 
naar wij mogen aannemen, niet verder gepleit te worden. Het gaat er nu inde eerste plaats om 
dat het "gedaan”wordt. 

Hieronder hebben wij het informatie centrumplan praktisch proberen uit te werken. Wij zeggen 
met opzet "proberen”, want we zijn leken op dit gebieden het zou daarom best mogelijk zijn, dat 
wij enkele aspecten vergeten ofwel onjuist verwerkt hebben. Vandaar dat wij onze ideeën op 
papier zetten: er kan dan over gedacht en gepraat worden en zo snel mogelijk tot de werkelijk 
praktische uitwerking overgegaan worden. (Met name de werkgroep ’Antillianisering” zit te 
popelen om boeken; zij hebben zelfs al een lijst met gewenste titels ingediend. Zou het mogelijk 
zijn om vooruitlopend op de definitieve afwerking van het plan, deze titels vast te bestellen? (Be¬ 
taling door hoof dbe stuur en\ ofsektie b.o.). 

opzet 
Eencommissie vanmensen, voorgedragendoor de sektiebe sturen (éénper sektie envrijwillig) en 
door de verschillende werkgroepen komt regelmatig bijeen om voorstellen voor aankoop van 
boeken of voorstellen t.a.v. de organisatie van het centrum, die binnenkomen van: de sektie- 
besturen, individuele ledenende werkgroepen, te bespreken teneinde een eindvoorstel ter goed¬ 
keuring bij het hoofdbestuur of sektiebe sturen in te kunnen dienen Deze commissie bestaat ten¬ 
minste uit 3 mensen; één om de bijeenkomsten te organiseren en te leiden en om voorstellen, in¬ 
dien nodig, mondeling toe te lichten bij het hoofdbestuur of de sektiebesturen. Eén om de eind- 
voorstellenuitte werkenen op papier te zetten, om offertes aan te vragen e.d. Eén om toezicht te 
houdenopde praktische gangvanzakeni.v.m. het uitlenenendergelijke. 

Hetuitleenbureau is gevestigd in het VLA-kantoor en wordt geleid door de adm. kracht. Het is 
tenminste 2 middagen per week geopend voor VLA-leden. De boeken worden voor een termijn 
van2a3 weken uitgeleend (voor de werkgroepen —indien strikt noodzakelijk — kan een langere 
termijn gelden). Hier moet zeer strak de hand aan gehouden worden; bijv. door het opleggen van 
niet-kinderachtige boetes. De verdere administratieve finesses worden door het toezichthou-, 
de nd lid en de adm. kracht uitgewerkt en ter goedkeuring aangeboden. 

financiën 
Jaarlijks ze thethoofdbestuur eenbepaaldbedrag t.g.v. debibliotheek op haar begroting. Hierop 
kandoor de commissie endoor de sektieseenberoepwordengedaan. Indiende sekties een beroep 
op de algemene begroting doen, gebeurt dit: a. omdat de sektie (gesteund door de commissie) van 
mening is, datbepaalde boeken ook van duidelijk algemeen belang zijn; b. als het geld van de sek¬ 
tie op is of niet bestemd voor de aankoop van boeken. (Deze regels zouden eigenlijk wel achter¬ 
wege gelaten kunnen worden; in de praktijk zal de commissie wel adviseren welke boeken van 
welke begroting betaald kunnen worden). De aanschaf van kasten en ander materiaal t.b.v. de 
bibliotheek komen ten laste van de hoofdbegroting (niet onder de post "bibliotheek” wel te ver- 

alg. opmerkingen 
Blijktde belangstelling erg grootte zijn, dw.z. té groott.o.v. het aantal aangeschafte boeken, dan 
kan overgegaan worden tot het heffen vaneen extra contributie (alleen voor VLA-bibliotheek- 
leden; nietvooralle VLA-leden), waardoor a. de belangstelling terugloopt)?); b. er meer boeken 
aange schaft kunne nw orde n. 
De mogelijkheidinhoe verre wij voor dit doel steun (ingeldofin natura) kunnenkrijgen van CLAT 
eneventuele andere organisaties, dient zo spoedig mogelijk onderzocht te worden. 
De commissie dient o.i. wel van te voren een soort kader op te stellen waarbinnen de aan te schaf¬ 
fen titels eenplaats moeten kunnen vinden. Bovendien zouden binnen dit kader bepaalde priori¬ 
teiten gesteld kunnen wordentv.m. de noodzaak en de behoefte van dit moment en de meest na¬ 
bije toekomst. 

C.BRUCE | H. OPLAAT 



De flora en fauna van de Neder¬ 
landse Antillen zijn geheel West- 
indisch. De eilanden laten vele 
voorbeelden van bodemerosie 
zien. Erosie veroorzaakt door zo¬ 
wel wind, zout als regen. Het ge¬ 
heel is droog met uitzondering 
van enkele perioden van hevige 
regenval. Twee extreme voor¬ 
beelden van hevige regenval 
schijnen de járen 1962/’63 en 
1973/74 te zijn. De verlaten 
steenwoestijnen maken alleen 
een xerofytische groei mogelijk, 
wat wil zeggen, dat de typische 
planten van de Benedenwinden 
droogteplanten zijn met tal van 
aanpassingen aan zon, wind en 
zout. Dit brengt ook weer een 
aangepast vogelleven met zich 
mee. En van de Benedenwinden 
is Aruba weer het droogste ei- 

de kust en salina's 

De rifeilandjes en koraalvelden 
langs de kust bevatten nog 
steeds verschillende vogels, die 
wat hun voeding betreft aange¬ 
wezen zijn op de zee en de daar in 
levende organismen. Langs de 
stranden brengen strandlopers, 
zilverplavieren en andere stelt¬ 
lopers de winter door. Ze voeden 
zich met materiaal dat aanspoelt 
en/of levende organismen uit de 
grond. Veel van deze dieren zijn 
eveneens waar te nemen in de 
maanden oktober, november en 
december bij de salina’s van de 
waterzuivering en de uit riool¬ 
water bestaande salina’s bij She- 
raton, waar genoemd hotel ook 
op afwatert. Alleen de bewoners 
van Sheraton schijnen geen last 
van de stank te hebben! Op deze 
plaatsen worden dikwijls zeldza¬ 

me waarnemingen gedaan; zelfs 
van vogels die niet bekend zijn in 
deze streken. Wist u, dat hier 
plm. 100 paren sterns broeden 
met nesten, die 3 a 4 eieren be¬ 
vatten? Onze indruk is, dat de 
kolonie nog steeds toeneemt. 

malmok en palm beach 

Op deze plaatsen plonsen de pe¬ 
likanen in zee. Onderwater ne¬ 
men ze een enorme hap water en 
boven water zeven ze de vissen 
eruit, terwijl het water aan beide 
kanten de bek uitloopt. Is het u 
wel eens opgevallen, dat deze 
dieren een "oversprongbewe- 
ging” toepassen, wanneer ze 
niets gevangen hebben? Ze gaan 
bij een mislukte vangst ijverig 
de veren poetsen om even later 
hun geluk weer eens te beproe¬ 
ven. Ter vergelijking: mensen, 
die niet opgewassen zijn tegen 
een bepaalde situatie krabben 
bijvoorbeeld op hun hoofd. 
Van Aruba waren tot 1973 geen 
officiële broedgevallen van peli¬ 
kanen bekend. In het voorjaar 
van 1973 en in augustus 1974 
hebben we meer dan 20 nesten 
van de bruine pelikaan gevon¬ 
den. Het aantal eieren en jongen 
was gemiddeld drie. De nesten, 
die in mangroven zitten, zijn in 
verhouding erg klein, want de 
volwassen dieren hangen er aan 
alle kanten overheen. Het geheel 
stinkt naar vis en het is een reuze 
karwei om deze bomen te be¬ 
klimmen om opnamen te maken. 
Fregatvogels cirkelen om de ko¬ 
lonie heen en proberen vis te ro¬ 
ven van de aanvliegende peli- 
kaanouders. Eveneens zagen v 

stinkvogel — een soort gier 
die je in Suriname veel tegen 

drs. j. c. hey, leraar biologie 

aan het colegio arubano, 

vertelt iets over de vogels 

van aruba 

foto's: j. hey en 

r. de graaft 

komt — boven de nesten cirke¬ 
len, zodat we het vermoeden 
hadden, dat hier een flinke tol ge¬ 
heven werd. Genoemde stinkvo¬ 
gels zijn bij Isla di Oro iedere 
avond te zien. Ze schijnen mee¬ 
gebracht te zijn uit Colombia. 
Het is de moeite waard er eens 
een dode geit te brengen om deze 
dieren bezig te zien. 

de lagoenen 

Boven de lagoenen kunnen v 
regelmatig sterns, lachmeeu- 
wen, reigerachtigen en in de win¬ 
ter de visarend, een toerist uit 
Noord-Amerika, waarnemen. Al 
deze vogels vinden een rijk vis- 
gebied, vooral in het Spaans La- 
goen, omdat hier een broed¬ 
plaats van vis is. Het aantal rei¬ 
gers op Aruba is betrekkelijk 
groot. Afhankelijk van het jaar¬ 
getijde bivakkeren ze in de sali¬ 
na’s bij Sheraton of in het Spaans 
Lagoen. Het meest aanwezig zijn 
de kleine amerikaanse reiger, 
ook wel ’The lady with the gol¬ 
den slippers” genoemd, vanwege 
zijn goudgele voeten, de kleine 
blauwe reiger en de groene r ‘ 
ger. Van een aantal reigersoor- | 
ten bestaat een witte en een ge- 
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kleurde vorm. In januari 1974 na¬ 
men we zelfs twee lepelaars in 
het Spaans Lagoen waar, terwijl 
we in de loop van 1973 eenmaal 
flamingo’s over het eiland heb¬ 
ben zien vliegen. 

het binnenland 

ie geelpootruiter 

bruine pelikaan -4 

Het binnenland in het westen 
van Aruba bestaat uit een kaal 
landschap met geisoleerde dio- 
rietblokken, aloevelden en ver¬ 
spreid staande dividivibomen. 
Dit "savannegebied” is voor de 
vogels weinig aantrekkelijk. We 
vinden er de vogels, die in de om¬ 
geving van onze huizen ook voor 
komen, zoals de chuchubi, moffi 
en barica heel. Typisch voor deze 
vogels is hun aanpassingsvermo¬ 
gen aan zowel onbewoonde als 
bewoonde gebieden. 

De steenwoestijnen langs de 
Noordkust zijn zeer vogelarm. 
We zien er de kinikini op jacht 
naar hagedissen en de warawa- 
ra, die als een echte gier op zoek 
is naar geitencadavers. Wel 
broeden er visdieven en dwerg- 
sterns, die echter zeer verspreid 
langs de gehele noordkust voor¬ 
komen. De holenuil, een uile- 
soort die alleen op Aruba voor¬ 
komt zien we hier niet meer. Op 
het Lagoterrein komen er ge¬ 
lukkig nog een paar voor. 

de rooien 

De rooien, waar na de regentijd 
het water het langst aanwezig is, 
zijn redelijk begroeid en worden 
druk bezocht door vogels. Vele 
parkieten broeden in de rots¬ 
wanden of in termietennesten. 
Oranje en gele troepialen zijn re¬ 
gelmatig te zien. Opvallend is, 
dat de oranje troepiaal algemeen 
is maar dat je er zelden een nest 
van vindt, de nesten komen in 
het hart van cactusbomen voor, 
terwijl de gele troepiaal zeld¬ 
zaam is, je hem nooit ziet, maar 
wel regelmatig de geweven han¬ 
gende nesten tegenkomt. Inte¬ 
ressante excursiegebieden zijn 
Arikok, Jamanota, Gran Tonel 
en vooral de rooien, die tussen 
deze hoger gelegen gedeelten 
liggen. Hier hoeven we verder 
niet op in te gaan, daar Oscar 
Uyen hier al een goede indruk 
van gegeven heeft. 

parkiet en holenuil 

alleen op aruba 

de zee 

Echte zeevogels, die alleen de 
nacht op het land doorbrengen, 
zijn de Noddies en Boobies. Deze 
vogels zwerven over de oceanen 
en komen alleen aan land om te 
slapen en te broeden. Bij Malmok 
kan men af en toe Noddies langs 
de klifkust zien zitten. Op Bonai¬ 
re slapen de Boobies met duizen¬ 
den op de rotsen bij het natuur¬ 
reservaat Washington. De be¬ 
volking vangt ze ’s avonds met 
behulp van strikken en roostert 
ze ter plaatse. Alleen de borst¬ 
stukken worden gegeten. Op de¬ 
ze plaatsen liggen honderden do¬ 
de exemplaren. Op het wrak de 
Antillia zijn meestal ook wel een 
paar Boobies te zien. 

algemeen 

Het aantalbekende vogelsoorten 
van Aruba is ongeveer 84. We 
schrijven ongeveer omdat we de 
laatste tijd soorten waargeno¬ 
men hebben, die niet bekend wa¬ 
ren voor dit eiland. Het is een be¬ 
kend feit, dat naarmate het aan¬ 
tal waarnemers stijgt, het aantal 
waargenomen soorten evenredig 
toeneemt. Van de 84 soorten 
geeft prof. Voous in de "Vogels 
van de Antillen” voor Aruba 26 
doortrekkers of wintergasten uit 
Noord-Amerika. Dit getal zal in 
de loop van de tijd ook wel veran¬ 
deren. In Europa ging het aantal 
doortrekkers ook omhoog toen 
men moderne vangmiddelen 
ging gebruiken in verband met 
het ringonderzoek. Vele vogels 
zijn in het veld namelijk alleen 
door specialisten te herkennen. 
Voous legt eveneens de nadruk 
op twee ondersoorten, die alleen 
op Aruba voorkomen, met name 
de Parkiet (Aratinga pertinax 
arubensis) en de Holenuil (Speo- 
ty to cunicularia arubensis). 
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Als we ons realiseren dat Aruba 
een vrij dichte bevolking heeft, 
als we daarbij rekening houden 
met het jachtinstinct van de 
mens en de vernietiging van het 
landschap, moeten we conclude¬ 
ren dat de vogels op Aruba in de 
bedreigde hoek zitten. We heb¬ 
ben allen de verantwoording 
voor ons eiland en moeten er 
voor zorgen, dat de vogels geen 
aparte staat gaan vormen naast 
de mens. Ze moeten geïnte¬ 
greerd worden, zodat ze als een 
welkome natuurverrijkende fak- 
tor in ons milieu mee gaan doen. 
Hier kunnen wij als leerkrachten 
veel aan doen. 
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.Strike in fresh 

Dit jaar organiseerde de schoolsportcommissie 

voor het eerst ook een softballtoernooi voor het 

b.o. 24 scholen leverden wel hun inschrijvings¬ 

formulier in, maar enkelen vergaten hun leerlingen 

op de juiste plaats en tijd af te zetten. Inderdaad 

het was uw eerste vakantiedag, maar voor de 

leerlingen ook . . . Het toernooi startte op 8 ver¬ 

schillende velden, winnaars speelden verder in 

één van de 2 stadions en de finalisten bestreden 

elkaar in het ballpark. 

De organisatoren hadden onder leiding van de 

heer F. Olivieira een goede opzet gerealiseerd, een 

enkel schoonheidsfoutje is volgend jaar verdwenen. 

We nemen aan dat dan ook de sportieve onder¬ 

wijskrachten meer gemobiliseerd worden, ook op 

het sportveld heeft de schooljeugd belangstelling 

en supporting nodig. Allen die aan deze dag met 

plezier en animo hebben meegewerkt nogmaals 

onze dank. 

Wat geeft first baseumpire. 

F. Kunst (de heer Kunst is leraar lich. opvoeding 

aan het Colegio Arubano) 
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hagemeyer 
aruba 
fergusonstraat 144 

geeft nu aan alle VLA-leden 
een korting van 25% 
(uitgezonderd op airco's) 

Whirlpool 
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ARUBA TRADING COMPANY 

B.F. GOODRICH AUTOBANDEN 
EN ACCU'S 
KANTOORBENODIGDHEDEN 
EN SCHOOLMEUBILAIR 

technica antiliana nv 
L. G. Smithboulevard 124 
Tel. 2444 - 2861 




